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Angående	Statens	jordbruksverks	föreskrifter	om	ekologisk	produktion	och	
kontroll	av	ekologisk	produktion,	SJVFS	2015:29	
	
Ekologiska	Lantbrukarna	har	tagit	del	av	remissen	om	ändringar	i	SJVFS	

2015:29	förslag	till	ändrade	föreskrifter	om	uppbundna	djur.	Vi	har	följande	

synpunkter:		

	

Uppbundna	nötkreatur	
	

Vi	föreslår	att	företag	med	högst	45	platser	för	uppbundna	nötkreatur	ges	

möjlighet	att	ansluta	till	ekologisk	produktion.	Vi	föreslår	att	inget	datum	som	

bortre	gräns	anges.	Vi	förstår	inte	varför	Jordbruksverket	i	nuläget	ska	försvåra	

omläggningen	till	ekologisk	produktion	genom	att	hindra	små	företag	med	högst	

45	platser	för	uppbundna	nötkreatur	att	ansluta	till	ekologisk	mjölkproduktion	

på	ett	sätt	som	inte	görs	i	andra	EU-medlemsstater.	Efterfrågan	på	ekologisk	

mjölk	är	stor.	De	uppbundna	besättningarna	försvinner	i	snabb	takt,	är	

sannolikt	borta	inom	5	–	10	år,	men	möjligheten	att	ställa	om	till	ekologisk	

produktion	kan	underlätta	generationsskiften	och	ge	möjlighet	att	behålla	

mindre	besättningar	inte	minst	i	skogs-	och	mellanbygd.	

	

Dels	pågår	arbete	med	ny	EU-lagstiftning	och	dels	pågår	arbete	med	förslag	till	

ny	djurskyddslag.	Båda	dessa	kan	komma	att	påverka	regelverket	för	ekologisk	

produktion	i	Sverige.	Vi	föreslår	att	eventuella	tidsgränser	för	möjligheten	att	ha	

uppbundna	djur	på	små	jordbruksföretag	inväntar	de	båda	förslagen.		

	och	Jordbruksverket	behöver	inte	påskynda	strukturförändringarna	i	

jordbruket.		

	

Ekologiska	Lantbrukarna	föreslår	att	frågan	om	gränsdragningen	vid	45	djur	

prövas.	Vi	hänvisar	till	den	gedigna	utredning	vi	i	samarbete	med	LRF	gjorde	

under	2013	och	skickade	till	Jordbruksverket.	Den	snabba	strukturförändringen	

vi	har	i	mjölkproduktionen	gör	att	gränsdragningen	vid	högst	45	djur	är	ologisk	

och	ger	oss	konkurrensnackdelar	jämfört	med	våra	danska	kollegor.	Vi	föreslår	
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en	förändring	till	70	djur	–	som	i	Danmark	och	menar	att	Jordbruksverket	

sakligt	bör	redovisa	argumenten	för	att	gränsen	dras	vid	högst	45	djur.	

	

Avgifter	vid	prövning	av	ärenden	
	
Den	kostnad	som	planeras	tas	ut	för	dispensansökan	för	användande	av	

konventionellt	utsäde	är	4	200	kr.	Vi	har	svårt	att	förstå	hur	en	handläggning	av	

en	dispensansökan	kan	ta	så	lång	tid	som	7	timmar	i	genomsnitt	när	man	endast	

hänskjuter	frågan	till	referensgruppen,	som	gör	en	grundlig	granskning.	Det	ska	

vara	en	självfinansierande	avgift	men	vi	ifrågasätter	själva	avgiften	

överhuvudtaget.	Det	är	en	stor	ansträngning	att	som	lantbrukare	göra	en	

dispensansökan	och	det	är	bara	när	man	känner	sig	riktigt	motiverad	som	man	

gör	en	varför	risken	för	obefogade	dispensansökningar	är	minimal.	Skulle	

Jordbruksverket	enligt	EU	vara	tvungen	att	ta	ut	en	avgift	skulle	det	i	så	fall	vara	

en	symbolisk	summa	på	t.ex.	200	kr.	

	

4200	kr	är	en	betydande	summa	för	en	grönsaksodlare	som	kanske	vill	pröva	

flera	nya	sorter,	men	i	liten	omfattning.	Risken	är	att	mångfalden	av	sorter	och	

grödor	i	den	ekologiska	produktionen	reduceras	och	att	utvecklingsarbetet	på	

gårdarna	avsevärt	hämmas	eller	avstannar.	

	

	

Med	vänliga	hälsningar,	

	

	

Maria	Dirke	


